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Republika e Kosovës 
Republika Kosovo-Republic of Kosovo 

Kuvendi - Skupština - Assembly 

VI. Saziv 

Prolećna sesija  
Komisija za zdravstvo, rad i socijalno staranje  

Sednica br.  22 

Zgrada Skupštine, sala  N - 302 

Priština, 18. juli 2018, u  10:00 časova  

 

 

Z A P I S N I K  

 

Na sednici su učestvovali: Besa Baftiu, Enver Hoti, Miljana Nikolić, Fatmire Mulhaxha- 

Kollçaku, Drita Millaku, Bekim Haxhiu i Time Kadrijaj.  

 

Odsutni -  Haxhi Avdyli, Naser Rugova, Flora Brovina i Fikrim Damka.   

 

Pozvan -  g. Skender Reçica, ministar Ministarstva rada i socijalnog staranje    

 

Drugi učesnici -   Drin Haraçia, MRSS, Mentor Tershnjaku MRSS, Bahri Xhaferi, MRSS, Minire 

Begaj, MPMS, Gresa Maxhuni-KDI, Vahide Morina - Radio Kosova, Arbnora Luta- KTV, Anita 

Shabani i Fisnik Galani- HANDIKOS. 

 

Sednici je predsedavala -  Besa Baftiu, predsednik Komisije.   

 

          

DNEVNI RED  
 

1. Usvajanje dnevnog reda 

2. Susret sa ministrom Ministarstva rada i socijalnog staranje g. Skender Reçica 

- Sprovođenje zakona o osposobljavanju, stručnom  re-osposobljavanju i zapošljavanju 

osoba sa ograničenim sposobnostima 

- Sprovođenje zakona o slepim osobama  

- Sprovođenje zakona o  penzijskim šemama finansiranim od države  

- Funkcionisanje Socijo – ekonomskog saveta  

- Opasnost na  poslu  

 

3. Rano  

 

1. Usvajanje dnevnog reda 

 

Dnevni red je usvojen bez izmene.  

 

2. Susret sa ministrom Ministarstva rada i socijalnog staranje g. Skender Reçica 
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- Sprovođenje zakona o osposobljavanju, stručnom  re-osposobljavanju i zapošljavanju 

osoba sa ograničenim sposobnostima  

- Sprovođenje zakona o slepim osobama  

- Sprovođenje zakona o  penzijskim šemama finansiranim od države  

- Funkcionisanje Socijo – ekonomskog saveta  

- Opasnost na  poslu.   

 

Predsedsednica -  je rekla da smo pozvali ministra Ministarstva rada i socijalnog staranja, kako 

bi izveštavao u komisiji, u vezi  sprovođenja Zakona o osposobljavanju, re – osposobljavanju  i 

zapošljavanju osoba sa ograničenim sposobnostima, sprovođenja Zakona o slepim osobama,  

sprovođenje Zakona o  penzijskim šemama finansiranim od strane države,  Funkcionisanje Socijo 

– ekonomskog saveta i opasnosti na poslu. Šta ste uradili gospodine ministre u tom pravcu? 

Koliko ste uspeli ispuniti ciljeve i plan kojeg imate za buduće?  

 

Skender Reçica – ministar MRSS-a, u vezi sa sprovođenjem  Zakona o osposobljavanju, 

stručnom re-osposobljavanju i zapošljavanju osoba  sa ograničenim sposobnostima,  rekao je da 

Ministarstvo rada i socijalnog staranja donela  nekoliko administrativna uputstva. Izazov za 

sprovođenje ovog zakona  ostaje zaposlenost osoba sa ograničenim sposobnostima.  On je rekao  

da imaju 443 poslo – tražioca sa ograničenim sposobnostima.  

 

Reçica    je rekao da Zakon o penzijskim šemama  finansiranim od strane države usvojen je  

u 2014. Godini i isti se nalazi u sprovođenju. On je spomenuo i administrativnog uputstva 

koja pomažu u sprovođenju ovog zakona. Ima mnoge probleme u sprovođenju ovog zakona 

i da se  radi u što boljem njegovom sprovođenju.  

 

Što se tiče socio – ekonomskog saveta, on je rekao da od njegovog imenovanja  svi organi 

ovog saveta su  postali funkcionalni.  

 

U vezi opasnosti na poslu, on je rekao da Ministarstvo je preduzelo niz zakonskih mera za 

sprečavanje  i eliminisanje nesreća na poslu. Na osnovu Zakona o bezbednosti i zdravlju na 

posao,  usvojili smo 19. Pod zakonskih akata, koji su  usklađeni sa 24. Direktivama EU-a.   

 

Predsednica -  je pitala kada će biti sankcije za organizacije  koje ne zapošljavaju osobe sa 

ograničenim sposobnostima i pitala zašto članovima palih boraca su  prekinute penzije  platnih – 

doprinosnika.  

 

Fatmire Mulhaxha – Kollçaku -  u vezi opasnosti na poslu, rekla je da je broj inspektora  sasvim 

mali i treba imati veće sankcije za biznise. Ona je pitala ministra, kakve mere je  preduzeo  za 

biznise  gde je bilo nesreća sa smrtonosnim posledicama.  

 

Enver Hoti -   je rekao  da se oseća sasvim dobro što u Ministarstvu rada i socijalnog staranja 

zaposlene su 5. osobe sa ograničenim sposobnostima i rekao je  da ovaj procenat zahtevamo i o 

drugih organizacija  kako bi zaposlili osobe sa  ograničenim sposobnostima, ali institucije to ne 

poštuju.  

 

On je pitao  šta se desilo sa predlogom socio – ekonomskog saveta u vezi minimalne plate, dok je 

pitao i o  doprinosima od  ‘90’-’98,  za radnike koji ne uživaju ove doprinose i kada će se desiti 

reforma za penzijske šeme.   
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Time Kadrijaj -   pitala je  u vezi Zakona o slepim osobama, kada budu dostavljen u Skupštini 

tretira se od Komisije za ljudska prava a ne od Komisije za zdravstvo, rad i socijalnog staranje? 

 

Bekim Haxhiu -   je zatražio objašnjenja od  Ministra  u vezi zakona  zahtevao da se hitno izvrši 

izmena i dopuna ovog zakona, posebno kod člana 8. Zakona o  osobama platnih – doprinosnika. 

On je takođe je ohrabrio da šeme  o osobama  sa ograničenim sposobnostima budu u okviru 

zakona.  

 

Drita Millaku – je rekla da pored javnih kompanija, opasnosti na poslu postoje i u javnim 

institucijama, kao što je slučaj kod Policije Kosova. Za socijalne šeme, ona je rekla  da se zakon 

ne sprovodi  na potrebnom nivou.  

Milaku je pitala i o problemu  malog broja inspektora, i dodala da rad Opštinskog inspektorata,  

ne omogućuje rad koje može obavljati  Centralni inspektorat.  

 

Predsednica -   je pitala ministra  u vezi saradnje sa NVO-im sa Socio – ekonomskom savetu. 

Ona je rekla da ima informacije da je kažnjen jedan inspektor i  želimo biti informisani da li je 

vraćen na svom radnom mestu ili ne? 

 

Skender Reçica –  je rekao da smo mi zadovoljni sa zapošljavanjem osoba sa ograničenim 

sposobnostima. On je rekao da za osobe koje prema zakonu ne zapošljavaju osobe sa ograničenim 

sposobnostima, će se preduzeti  sankcije  prema zakonu. U vezi sa dvostrukim penzijama, on je 

rekao da je to  nepravda koja se vrši prema našim građanima. On je spomenuo zakonske odredbe  

koje utvrđuju kriterijum za 15. Godina radnog iskustva i da je on prinuđen da sprovodi ove 

zakonske odredbe i jedino sa reformom ovo pitanje može se otkloniti.  Do sada, nismo uspeli 

izvršiti ovu reformu.  

 

U vezi sa pitanjem kažnjenog inspektora, on je rekao da još nema tačnu informaciju  kako je sud 

odlučio po ovom slučaju, dok  u vezi saradnje sa  NVO –ima, ne pozivamo ih,  ali one moguće 

učestvovati u Savetu.  

 

Bekim Haxhiu – pitao ministra da li smatraju da je potrebno izmeniti ovog  zakona, jer u 

protivnom, mi kao komisija ćemo pokrenuti ovu inicijativu.  

 

Skender Reçica – je rekao da pozdravlja inicijativu o ovom pitanju. On je takođe rekao da i 

Zakon o radu ima praznine i manjkavosti i ne slučajno nismo procesirali novog Zakona o radu. U 

vezi  opasnosti na poslu, on je rekao  da je nasledio  broj inspektora  i tokom 2019. Godine će 

postići preporučenu kvotu od strane  evropske komisije. Mi se nalazimo u proceduri nastavka 

povećanja broja inspektora. Zakon o inspektoratu  uputili u Vladi.  

U vezi sa distribuiranja  penzija preko pošte, on je rekao da će u vezi s tim preduzeti konkretne 

mere.  

 

Predsednica -  je rekla da će imati  i dalje našu podršku i da veruje da će saradnja biti 

nastavljena.   

 

Sednica je zaključena u  11:45 časova 

 

Pripremila:                                                                               Predsednica Komisije, 

Jedinica za podršku Komisije                                        

                                                                                                        Besa BAFTIU  
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